
انعکاس اخبار فوتبال ایران
10 جام ملت های آسیا

حسین کعبی بازیکن سابق پرسپولیس 
و تیم ملی در رابطه با شرایط تیم ملی 
و شانس های این تیم برای موفقیت 
و البته نواقص آن صحبت می کند و 
معتقد است که در صورت کسب هر 
نتیجه ای حتی کسب عنوان قهرمانی 
نباید روی ضعف هایمان سرپوش 

بگذاریم.

در خصوص دیدار اول تیم ملی 
مقابل فلسطین و برد پرگل مان چه 

صحبتی دارید؟
بازی های اول در تورنمنت ها خیلی 
هر  ینکه  ا ضمن  است  سخت 
تیمی که مقابل ایران بازی می کند 
به خوبی به قدرت تیم باتجربه 
گاه است و می داند  کشورمان آ
شخصیت تیمی بالایی دارد. تیم 
فلسطین هم حرف خاصی به لحاظ 
تاکتیکی نداشت به همین دلیل 
در مقابل ما با نتیجه ای سنگین 
مغلوب شد چیزی که غیر از آن هم 

از ایران انتظار نمی رفت.
اما همین تیم فلسطین در بازی 

دوستانه مقابل عربستان به 
تساوی رسیده بود و تیم استرالیا 

هم با نتیجه یک بر صفر آن را 
شکست داده بود!

شرایط بازی های رسمی با غیررسمی 
خیلی فرق دارد و واقعاً حریف اولمان 
به لحاظ بضاعت فنی و تاکتیکی در 
حد ایران نبود. این دیدار محک خوبی 
برای ایران بود که توانستیم از این 
منظر به نحو احسن به سود تیم مان 

استفاده کنیم.

برای بازی با تیم سرعتی 
هنگ کنگ چه نتیجه ای را 

پیش بینی می کنید؟
من بازی قبلی هنگ کنگ را دیدم و 
این تیم را تیم قدری ندیدم. به نظرم از 
سد هنگ کنگ هم می گذریم و به طور 
کلی برای بازی با تیم های همگروهمان 
حتی تیم امارات هم با مشکل خاصی 

مواجه نیستیم.
با این وجود برای خط دفاعی 

خصوصاً کندی اش مقابل تیم های 
سرعتی نگرانی هایی وجود دارد؟

برای بازی با تیم های همگروه دفاع مان 
مشکلی نخواهد داشت ضمن اینکه 
برای دفاع میانی هم من شخصاً زوج 
کنعانی و حسینی را بیشتر می پسندم 
اما در هر صورت در کنار نقدهایی که به 
خط دفاع وارد می شود باید این نکته را 
هم لحاظ کنیم که آنها مدافعانی هستند 
که سال ها در کنار هم بازی کرده اند و با 
هم هماهنگ هستند و از بازی همدیگر 
شناخت کافی دارند ضمن اینکه در دفاع 
راست هم ما رامین رضاییان را داریم 

که با حضورش هیچ دغدغه ای نداریم.
زمان بازی خودتان در تیم ملی 
هم مدافعان میانی تیم ملی ما 

کند بودند؟
زمان من یحیی و سهراب دفاع میانی 
بودند؛ دو مدافعی که تکنیکی بودند 
و بسیار باهوش بازی می کردند اما به 
هر حال حالا این دو فاکتور به شکل 
ضعیف تری در نزد مدافعان میانی 
ما وجود دارد ضمن اینکه دریبل هم 

می خورند.
در رابطه با دفاع راست از رامین 

حرف زدی در حالی که محرمی هم 
در این جناح در بازی اول خیلی 

خوب کار کرد.
صادق هم بازیکن فوق العاده ای است 
اما من می دانم که با حضور رامین به او 

بازی نخواهد رسید.

در رابطه با دفاع چپ بهترین 
گزینه را چه بازیکنی می دانی؟

میلاد محمدی بازیکنی است که هم 
به لحاظ سرعتی خوب است هم در 
جنگندگی و کارهای فیزیکی قوی کار 
می کند به همین دلیل من او را به 
احسان حاج صفی در سن 33 سالگی 
ترجیح می دهم و معتقدم اگر قرار به 
بازی حاج صفی است ترجیح می دهم 
این بازیکن در 20 دقیقه آخر بازی کند 
چون در دفاع کنار با توجه به رفت و 
برگشت ها به بازیکنی نیاز دارید که این 

کار را به نحو احسن انجام دهد.
دیدارهای سخت ما را از چه 

مرحله ای می دانید؟
تیم هایی مانند کره و ژاپن و ازبکستان 
و استرالیا تیم های خیلی قوی هستند 
اما من که کاملاً بازی های همه تیم ها را 
در جام ملت ها دیدم. اردن را هم تیم 
خیلی خوبی دیدم و معتقدم که اگر به 

تیم ما بخورد می تواند ما را اذیت کند.
در خصوص خط حمله و قدرت 

این خط چه صحبتی داری؟
به نظرم تیمی که زوج سردار و آزمون 
را در پیشانی خط حمله اش دارد و 
بازیکنی مانند انصاری فرد را هم در این 
منطقه دارد قادر است هر تیمی را به 
زحمت بیندازد به همین دلیل ما در خط 
حمله هیچ دغدغه ای نداریم و بهترین 

تیم را در اختیار داریم.
با همه تعریفی که از تیم ملی 

می شود در خصوص میانگین 
سنی بالای تیم ملی چه نقد فنی 

دارید؟
تیم ما تیم کاملی است و روی نیمکت 
هم بهترین ها حضور دارند و از هر جهت 
بهترین هستند به همین دلیل پیری 
تیم ملی را فقط یک بهانه و به نوعی 
ترس از رویارویی مقابل ژاپن وعربستان 
و کره می دانم چون ما از رویارویی مقابل 

چنین تیم هایی وحشت داریم.

اما به هر حال میانگین سنی تیم 
ما دومین تیم مسن جام ملت ها 

است!
ین نکته است که  من نگاهم به ا
بازیکنان این تیم ده سال کنار هم 
بودند و به شکل عالی با هم هماهنگ 
هستند از این رو نگرانی از این جهت 

بیهوده است.
47 سال است که قهرمان نشدیم 

با این وجود ممکن است این 
طلسم این شکسته شود؟

به نظرم ما باید بازی به بازی پیش 
برویم و از حالا اصلاً نمی توان حرف از 
قهرمانی زد چه بسا که تیم هایی مانند 
عراق و اردن هم جدا از قدرت هایی که 
ما بر روی آنها حساب می کنیم تیم های 
خوبی هستند و نباید آنها را دست کم 
بگیریم مثلاً تیم عراق بازیکنانش را 
جوان کرده و واقعاً تبدیل به تیم بهتر و 

قوی تری شده است.
به نظرتان انتظار قهرمانی از تیم 

ملی در مقابل تیم هایی مانند کره 
و ژاپن که ساختار قوی داشتند 

واقعاً انتظار زیادی نیست؟
هر ایرانی دوست دارد که تیمش 
بهترین نتایج را بگیرد اما من به عنوان 
کسی که 20 سال در این فوتبال بودم 
و برای همه رده های تیم ملی هم بازی 
کردم این حرف را می زنم که ما آینده 
روشنی نداریم و اگر این نسل طارمی 
و جهانبخش و آزمون تمام شود واقعاً 
می خواهیم چه کنیم. الان هم تیم 
ملی را تحت فشار گذاشته ایم که باید 
قهرمان شوند اما همه می دانیم که 
اگر چند درصد هم قهرمان شدیم باید 
بدانیم که کاری برای بازیکن سازی انجام 
ندادیم و با دو قهرمانی در دو جام کافا 
ازبکستان و اردن نباید فکر کنیم که 
تدارک خیلی خوبی در قیاس با تیم های 

دیگر مدعی داشته ایم.
منظورتان این است که باید از 

بازیکنان جوان بیشتر در تیم ملی 
بزرگسالمان استفاده می کردیم؟

حتماً منظورم این است که ما باید از 
محمدجواد حسین نژاد در سپاهان و 
چند بازیکن شایسته دیگرمان در این 
جام استفاده می کردیم و این بازیکنان 
را فدای نتیجه گیری نمی کردیم چه بسا 
که تا چشم به هم بزنیم دو سال دیگر 
مسابقات جام جهانی هست و ما چطور 
می خواهیم بازیکنی که تورنمنت های 
بزرگ را تجربه نکرده  در جام جهانی 
بازی دهیم چون به هر حال بیشتر تیم 
فعلی مان که نمی توانند در جام جهانی 
بعد حضور داشته باشند. متأسفانه 
این مسائل را که می بینم واقعاً ناراحت 
می شوم چون آن از وضعیت تیم ملی 
امید که آن طور حذف شد و این هم از 
استفاده نکردن از بازیکنان جوانمان 
و عدم پشتوانه سازی. ضمن اینکه 

هیچ وقت هم در این مدت یک بازی 
تدارکاتی با تیم های قوی نداشتیم.
اما با این وجود چرا هر صحبتی 
که این روزها می شنویم دال بر 

قهرمانی ایران در جام ملت های 
قطر است؟

ما نباید مقطعی نگاه کنیم چون به حال 
و روز قطر دچار می شویم چه بسا که 
دیدیم قطر دوره قبل قهرمان آسیا شد 
اما این بار به نظرم تیم بسیار ضعیفی 
دارد چون مسئولانش مقطعی کار 
کردند. الان هم ما باید نگاهمان قوی 
و کارشناسی و درست باشد به همین 
دلیل فکر می کنم بیشتر صحبت هایی 
نیست ضمن  که می شود درست 
اینکه بعضی ها هم بیشتر به دنبال 
منافع خودشان هستند و بعد هم 
مسائل دیگر را برای موجه جلوه دادن 

حرف هایشان مطرح می سازند.

مارکز لوپز:

شاید قطر سوم شود

 سرمربی تیم ملی قطر در نشست خبری پیش از بازی با تاجیکستان گفت: 
به نتیجه فکر نمی کنم و بخواهیم نگران مسیر تیم در مرحله حذفی باشیم 
معنا ندارد. یک هدف کلی داریم. یعنی مسابقه به مسابقه کار می کنیم و 
ممکن است در گروه اول یا دوم شویم یا حتی به عنوان تیم سوم جواز کسب 
کنیم، اما آنچه مهم است صعود به مرحله یک هشتم نهایی است و بعد به هر 
مسابقه جداگانه فکر می کنیم. ما به دنبال پیشرفت در روند بازی هستیم .

علیرضا جهانبخش:

به هنگ کنگ احترام می گذاریم

هنگ کنگ در دیدار اول شکست خورده و این مسابقه، چالشی مشابه 
محسوب می شود. بازگشت به بازی ها و تلاش برای کسب نتیجه خوب در دیدار 
دوم برای آنها اهمیت دارد. تلاش می کنیم گام به گام جلو برویم و بازی دوم 
برای قطعی کردن صعود به دور حذفی مهم است. ما ریکاوری خوبی خواهیم 
داشت و به هنگ کنگ احترام می گذاریم. وجود فشار روی ما اتفاقی خوب 
است که نشان می دهد انتظارات از ما بالاست و تیم ملی کیفیت خوبی دارد.

آیمن حسین

گلزنی گزینه سابق پرسپولیس

در تیــم ملــی عــراق غیــر از درخشــش مهند علــی مهاجم برجســته این تیم، 
آیمن حســین مهاجم ذخیره عراقی ها هم موفق به گلزنی شــد و گل ســوم 
تیمــش را بــا یــک ضربه تماشــایی به ثمر رســاند. آیمن حســین 27 ســاله و 
بلندقامت که تا کنون در 63 بازی ملی 16 گل به ثمر رسانده، طی سال های 
اخیر در چند مقطع گزینه حضور در پرســپولیس بوده اما هیچ وقت بحث 

حضورش در این تیم جدی نشــده اســت.

ناصر قراگزلو
روزنامه نگار

 zگفت وگو

نسل طارمی و آزمون تمام شوند می خواهیم در جام جهانی چه کنیم؟

کعبی: توقع قهرمانی نداشته باشیم

    چهار شنبه   27 دی 1402  سال بیست و هفتم  شماره 7499 

نگران گل نزدن طارمی نباشید، قدوس ستاره جام می شود

مطهری: سریعترین و بهترین مدافعان میانی را داریم

یک بازیکن عربستانی 
دیگر خط خورد

روبرتو مانچینی، سرمربی تیم ملی 
عربستان، ساعاتی پیش از دیدار 
با عمان در اولین هفته مسابقات 
جام ملت های آسیا 2023، بازیکن 
جدیدی را کنار گذاشت. صفحه 
تیم ملی عربستان از طریق حساب 
کاربری خود در شبکه اجتماعی 
ایکس نوشت که مانچینی، فهد 
المولد را کنار گذاشته و رایان حامد را 
به جای او در فهرست قرار داده است. 
فدراسیون عربستان توضیح داد که 
فهد المولد به دلیل مصدومیت 
خط خورده و قادر به ادامه کار در 
تیم ملی عربستان نیست. به همین 
دلیل بازیکن جدیدی به فهرست 
مانچینی اضافه شده است. به نظر 
می رسد این بازیکن در لیست رزرو 

حضور داشته است.
 

پخش »یازده ستاره« 
بعد از گل های ایران

اجرای آهنگ »یازده ستاره« حین 
لحظات شادی پس از گل بازیکنان 
تیم ملی مقابل فلسطین در حالی 
صورت گرفت که قطعه کامل این اثر 
موسیقایی پیش از آغاز بازی نیز در 
فضای استادیوم طنین انداز شده 
بود. پخش آهنگ های موسیقی در 
مسابقات جام ملت های آسیا 2023 
در حالی است که کنفدراسیون 
فوتبال آسیا قبل از برگزاری بازی 
یی به  ر موسیقا ثا آ ز  ا دی  تعدا
نندگی هنرمندان صاحبنام  خوا
موسیقی را خریداری کرده و تصمیم 
دارد آنها را در فواصل مختلف 
برگزاری بازی ها در ورزشگاه ها 
پخش کند. این در حالی است 
که تعدادی از آثار موسیقایی هم 
توسط کنفدراسیون فوتبال آسیا 
تهیه و تولید شده که برای افزایش 
سطح هیجان و شور و نشاط در 
ورزشگاه ها در قالب آثار بی کلام 
پیش روی تماشاگران قرار می گیرد.

 

اظهار نظر شاهزاده 
سعودی درباره 
اقدام مانچینی

شاهزاده ولید بن بدر بن سعود در 
مورد بازیکنانی که توسط روبرتو 
مانچینی، سرمربی تیم ملی عربستان 
سعودی از فهرست جام ملت های 
آسیا کنار گذاشته شدند، از طریق 
حساب کاربری خود در برنامه ایکس 
نوشت: »با فرض اینکه آنچه مانچینی 
اعلام کرده درست باشد، آیا هیچ یک 
از بازیکنان از تیم ملی عذرخواهی 
کرده اند؟ اگر این اتفاق واقعاً افتاده، 
آیا دو عذرخواهی همزمان وجود 
داشت؟ این بازیکنان در اردوهای 
قبلی، چه از نظر فنی و چه از نظر 
اخلاقی هیچ چیزی به غیر از خوبی 
از خود نشان ندادند. این یک سابقه 
وحشتناک است.« او با انتقاد به 
تصمیمات مانچینی اضافه کرد: »هر 
فرد عاقل یا آشنا به امور ورزشی باید 
متوجه شود که یک عیب بزرگ وجود 
دارد. چه در مربی و چه در فضای 
عمومی اردو که 6 بازیکن را مجبور به 
عذرخواهی کرد. اگر این اتفاق صحت 
داشته باشد، قطعاً تقصیر مسئولان 
یا سرپرستان تیم ملی است که چنین 
فضایی را تشکیل دادند. به این 
فرض برمی گردیم که آنچه بازیکنان 

گفته اند درست باشد.«
 

حمایت گلزن اردن از 
فلسطین

محمود المرضی بازیکن تیم ملی 
اردن در جریان پیروزی چهار بر صفر 
پس از گلزنی در دقیقه 12 بازی مقابل 
مالزی پیراهنی را به دوربین های 
حاضر در ورزشگاه و تماشاگران 
نشان داد که روی آن جمله ای در 
حمایت از فلسطین با مضمون »هی 
قضیة الشرفاء« نوشته شده بود. 
رسانه عربستانی در این باره نوشته 
است؛ پیام حمایت از فلسطین، 
جشنی تاریخی برای ستاره اردنی در 

جام ملت های آسیا بود.

 zخبر

 zگفت وگو

حمید مطهری در جواب انتقادهایی 
کــه بعد از بازی نخســت تیــم ملی به 
گــوش می رســد و برخــی نــکات فنــی 
در ایــن مســابقه و دیدارهــای بعــدی 

صحبــت کرده اســت.
 

تغییــر فلســفه تیــم ملــی بعــد از 8 
ســال: خوشــبختانه مــا بازیکنــان 
بســیار باهــوش و تاکتیک پذیــری 
داریــم. فلســفه اصلــی فوتبــال ایران 
هم فوتبال تهاجمی و تماشاگرپسند 
بــوده اســت. شــما کــدام تیــم ملــی 
ایــران در جــام ملت هــا را در خاطــر 
داریــد؟ تیم هایــی مثــل ســال 1۹۸۴ 
یــا 1۹۹6 کــه هــم ســرمربی ایرانــی 
داشــتند و هــم زیبــا بــازی می کردند. 
بــه نظــر مــن آســیا ایــران را بــا فوتبال 
تماشاگرپســند می شناســد و ایــن 
تفکــر آقــای قلعه نویی و همه مربیان 

تیــم ملــی اســت.
 

ز  ا ن  رد خــو گل  بــت  با نــی  نگرا
فلســطین: اشــتباه فــردی نباشــد 
گلــی رقم نمی خــورد. ژاپن هم دو گل 
تقریبــاً یــک شــکل از ویتنــام خــورد، 
آیــا بایــد ژاپنی هــا نگــران شــوند؟ نه! 
نگــران نیســتیم و ســعی می کنیــم 
ایــرادات را مرتفــع کنیــم، امــا قبــول 
کنیــد اولیــن بــازی در هــر تورنمنتــی 

ســخت ترین بــازی اســت.
 

انتقــاد از کنــدی کنعانی، شــکنندگی 
شــجاع و عــدم بازیســازی حســینی: 
خدا را شکر هر سه بازیکنی که اشاره 
کردیــد و دیگــر بازیکنــان عملکــرد 
خــوب و قابــل قبولــی داشــتند. اتفاقاً 
معتقــدم ما ســریع ترین و بهترین ها 
را انتخــاب کردیــم. شــجاع، حســین، 
مجیــد و حتــی ســامان مدافعانــی 
بازی  ســاز هســتند و بهترین هــای 
ایــران. انتظار می رود شــما دوســتان 
رســانه ای و حتــی کارشناســان بــه 

ایــن بچه هــا روحیــه بدهیــد. ایــن 
مجموعه منتخب فوتبال ایران است 
و اســمش تیــم ملــی اســت. اینکــه 
فلانــی ســرعت نــدارد یــا آن دیگــری 
کنــد اســت و بازی ســازی بلد نیســت 
و... این حرف ها قشنگ نیست. الان 
ما وسط یک تورنمنت بزرگ هستیم 
و همــه بایــد متحد و همدل باشــیم و 

روحیه بخــش صحبــت کنیــم.
 

وابســته بــودن تیم ملــی به خلاقیت 
بازیکنانــی مثــل طارمــی و آزمــون: 
ایــن صحبت هــا فنــی نیســت. مگــر 
آرژانتیــن کــه بــا مســی قهرمان شــد، 
تاکتیک نداشت؟ فوتبال روی کاکل 
ستاره ها می چرخد، وگرنه گواردیولا 
آن همه ســتاره برای منچسترســیتی 
نمی خریــد. اینکــه بگوییــم اگــر حال 
هالنــد خــوب نباشــد ســیتی نتیجــه 
ردیــولا تاکتیــک  نمی گیــرد و گوا
نــدارد، حــرف درســتی اســت؟ کار 

مربــی و کادرفنــی هماهنــگ کــردن 
ایــن بازیکنــان و ســتاره ها بــا افــکار 
تاکتیکــی و قرار گرفتــن آنها در قالب 
کار گروهــی اســت. طارمــی، آزمــون 
و ... هــم مثــل مســی بــرای آرژانتیــن 
یــا هالنــد بــرای من ســیتی یــا حتــی 
همیــن ســون بــرای تاتنهــام و کــره 
جنوبــی هســتند. ســتاره ها لازمــه 
فوتبال هستند، اما همه این بزرگان 
تاکتیک پذیــر هــم هســتند و ایــن را 

فرامــوش نکنیــد.
 

تغییر پست سامان قدوس و نگرانی 
در بازی های دشوار: این را واقعاً باید 
بگویــم کــه احیای ســامان قدوس در 
تیــم ملــی، تأکیــد می کنــم تیــم ملــی 
ایران، وگرنه او در لیگ انگلیس عالی 
و فیکــس بــازی می کند، هوشــمندی 
آقــای قلعه نویی بود. ســامان قدوس 
یــک بازیکــن تکنیکــی، باهــوش و 
پلی میکــر کاملی اســت که شــاید در 

فوتبــال آســیا هــم نمونــه باشــد. من 
مطمئنــم او در پایــان ایــن تورنمنــت 
یکــی از ســتاره های جــام ملت هــای 

آســیا خواهد شــد. شــک نکنید!
 

یختگــی  ر بهــم  و  چگی  ســتپا د
مهاجمــان بــرای گلزنــی و گل نــزدن 
طارمــی: نــه، دســتپاچگی نبــود بلکه 
همــان اولیــن بــازی تورنمنــت بــود 
وگرنــه همــه آســیا می داننــد مهــدی 
طارمــی و ســردار بهتریــن زوج خــط 
حملــه قــاره هســتند. مهــدی طارمی 
تأثیرگــذار ظاهــر شــد و مطمئــن 
باشــید در بازی هــای بعــدی گل هــم 
خواهــد زد. مهدی یک مهاجم کامل 
اســت و نگران گلزنی او نباشــید. او و 
ســردار شــانس های آقــای گلــی ایــن 
تورنمنــت هســتند. ضمــن اینکــه 
کریــم انصاری فــرد و مغانلــو هــم از 
بهترین هــا هســتند و در تمرینــات و 
بازی هــا خیلــی خــوب کار کرده انــد.


